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Jelen vannak: Domokos István alpolgármester,
Dr. Czeidli István jegyző,

Dr. Bakonyi Csilla,
Dr. Buzási István,
Csiszár Ernő,
Csővári János,
Dr. Huszár Pál,
Kerekes István,
Lukáts András,
Patonai József,
Sajtos János,
Dr. Szabó Gyula,
Törzsök Károly,
Vámosi Tibor,
Veiszhaupt Sándor képviselők,

Dancsó János, Benedek Gyuláné, Törzsök Ká- 
rolyné dr., a "Bakony Virágai” pályázat ké
szítői ,

Ármás János, a NAPLÓ Szerkesztőség képv., 
Erdélyi Tibor, a Városi Televízió képv.

Madaras Annamária, Musitzné Balogh Erzsébet, 
Péter Istvánné, Somogyi J. Lászlóné, Szath- 
máry Kálmán, Unferdorben Anikó irodavezetők

Távolmaradását Angyal Péterné, Bátor Antal, Czifra László, 
beielentette: Farkas László, Jolsvai Artúr, Lanczmann Jó

zsef, Lengyel Csaba, Márhoffer György, Mis- 
kolczi Ferenc, Papp Gyula, Dr. Szilágyi Ti
bor, Tóth István, Leszkovszki Tibor képviselők

D o m o k o s  István:
Tisztelettel köszöntök Mindenkit!
Megállapítom, hogy a jelenlévő képviselők száma 14 fő, te
hát a testület határozatképes. - Az ülést megnyitom.
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Mai rendkívüli ülésünkön egyetlen egy napirendi pont szere
pel :

1.) A "Bakony Virágai” világkiállítási pályázat 
BEJELENTÉSEK

A pályázat további sorsáról kell most döntenünk.
Aki a javasolt napirendi pontot elfogadja, kérem szavazzon.

A Képviselő-testület a javasolt napirendi pontot 14 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadta.

1. ) nBAKONY VIRÁGAI1' világkiállítási pályázat

D o m o k o s  István:

Megkérdezem az előterjesztőket, hogy kívánnak-e szóbeli ki
egészítést tenni?

Az előterjesztők nem kívánták szóban kiegészíteni az anya
got.

D o m o k o s  István:

Először a Kulturális Bizottság állásfoglalását kérném.

C s ő v á r i  János:

Tisztelt Képviselő-testület!
A Kulturális Bizottság javasolja a T. Képviselő-testületnek 
a pályázat benyújtását, a pályázat későbbi sorsáról pedig 
majd a következő képviselő-testület döntsön akkor, amikor 
a program megvalósítása valamilyen formában konkréttá válik. 
A bizottságunk úgy vélte, hogy ez egy kultúrális programke
ret, amely hasznosítható a térségben, sőt az idegenforgalom 
fellendítését is szolgálhatja.

D o m o k o s  István:

Kinek van a pályázattal kapcsolatban kérdése?

V á m o s i  Tibor:
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Tisztelt Képviselő-testület!
Két kérdésem lenne: Az egyik, hogy miért kell ebben a fon
tos kérdésben ilyen sürgősen döntenünk?
A következő kérdésem pedig az volna, hogy az anyag készí
tője el tudná-e fogadni az abban foglaltakat saját magának 
üzleti tervként?

D a n c s ő János:

Azért kell a mai ülésen döntenünk, mivel a 
kezési határideje szeptember 30. és ha a T. 
tület a pályázatban módosítani kíván, akkor 
kell végeznünk.

B e n e d e k  Gyuláné:

A kérdésre azt tudom válaszolni, hogy én reszemroi elto- 
gadnám ezeket az adatokat. A pályázat kiírói a jelenlegi, 
1994-es árakon kérték a pályázat benyújtását. Esetleg a lá
togatói becsült létszámoknál lehetnek gondok, de azokat is 
többekkel megbeszéltem, olyanokkal, akiknek ebben gyakorla
ti _ tapas ztalatuk van. A többi adatot is olyanok adták meg, 
akik korábban ilyenekkel már foglalkoztak.

V á m o s i  Tibor:

Ha a 44. oldalon végignézzük az összköltséget és a különbö
ző bevételeket, akkor 7 millió Ft nyereség várható. Ha 
csak az összköltséget és a jegyekből származó bevételt néz
zük és a különböző támogatásokat nem, akkor 290 eFt-os nye
reség várható. Azt kérdezném, hogyha ezek a programok meg
valósulnak, akkor ez a nyereség kit illet meg?

Én kétlem azt, hogy a világháborús emlékhelyek megtekintése 
a leggazdaságosabb, és hogy ez 2,6 milliót hozna.

A következő aggályom a 4 napos Millecentenáriumi lovastúra 
Ösbo vezér nyomán. Itt az önkormányzatnak kell 500 eFt-ot 
adnia, ugyanannyit, mint a jóval több napos Várpalotai Na
pokra, ami összesen 1 millió Ft-ba kerül, míg ez a 4 napos 
lovastúra, ami nagyon szép, de 2,7 millióba kerül.

B e n e d e k  Gyuláné:

Az anyagban minden egyes rendezvénynél megjelöltük, hogy 
profitorientált, vagy sem. Én úgy tudom, hogy a hagyományos 
rendezvények, a Várpalotai Napok, a fúvószenekari találko
zók, a Gitáros Napok hagyományt teremtőként indultak és 
ezeket akkor is meg fogják rendezni, ha semmiféle egyéb or
szágos rendezvény nem lesz. Ezek azok, amelyek nem profit- 
orientáltak .

pályázat beér- 
Képviselő-tes- 
még ezt is el
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Amit kimondottan az expo érdekében, vagy pedig milleneumi 
rendezvény miatt javasoltunk, ezekben vannak profitorien
tált rendezvények.
Az anyagban ott, ahol részleteiben van szó a rendezvények
ről mindenhol megjelöltük, hogy kinek a rendezvénye, a fe
lelőst név szerint is megjelöltük. A nyereség általában azé, 
aki a programot szervezi és lebonyolítja.

C s i s z á r  Ernő:

Kik azok a magánszemélyek, cégek, akik ehhez pénzt adtak, 
és ez a pénz mennyire biztos?

B e n e d e k  Gyuláné:

Az anyagban részletesen fel vannak sorolva a szponzorok, a 
számba jöhető alapítványok, pályázatok.
Azt nem lehet, most megmondani, hogy 1996-ban mi lesz biztos. 
Ez egy terv. Úgy szólt a pályázati kiírás, hogy készítsen 
valaki egy tervet és tegyen bele javaslatot 1994-es árakon.

C s i s z á r  Ernő:

Ha megvalósul, milyen létesítmény lesz az idegenforgalmi 
iroda?

B e n e d e k  Gyuláné:

Én egyfajta megoldásként javasoltam az idegenforgalmi iroda 
létrehozását, de az önkormányzaté a döntés joga. A munkát 
egy gazdasági társulásban is meg lehet szervezni, vagy akár 
egy jól működő utazási iroda is felvállalhatja 1-2 fővel.

H o z z á s z ó l á s o k :

P a t o n a i József:
Én először is elismerésemet szeretném kifejezni egyrészt 
annak a csoportnak, aki ennek a gondolati vázát megterem
tette, másrészt^Benedeknének, aki mindezt programcsomagként 
összefoglalta. Én azt gondolom, hogy az a törekvésünk, hogy 
Várpalotát kiemeljük ebből a meglehetősen rossz megítélést 
jelentő helyzetből,elfogadtassuk másként mint a "Piszkos 12" 
egyik lerobbant "temetőjét", ahhoz az anyag egy nagyon ér
tékes program lehet. Vámosi úrral vitatkozva, semmiképpen 
sem egy professzionális üzleti vállalkozás mércéjét kell 
itt kielégíteni, hiszen minden ilyen, vagy hasonló jellegű 
kulturális vállalkozás mindenhol támogatott.
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Én megmondom őszintén, hogy ebből a körzetből ezt kihozni 
egy nagy teljesítmény, látszik, hogy egy elmélyült munka 
van benne, mivel nem úgy vagyunk ismertek, mintegy turisz
tikai központ.
Tehát nekem az a javaslatom, hogy adjuk be ezt a pályázatot 
és majd az élet fogja eldönteni, hogy milyen módon kell ezt 
majd átalakítani, addigra az ismereteink is pontosabbak 
lesznek. Majd amikor a konkrét rendezvényekről kell dönte
ni, akkor kell megnézni, hogy melyik az ami üzleti vállal
kozásként is megállja a helyét, de még egyszer mondom, 
hogy nem ez az önkormányzati vállalkozás, ahol hasznot kell 
szerezni.

T ö r z s ö k  Károly:

Nagyon könnyű helyzetben vagyok, hiszen az előttem szóló 
gondolataim jelentős részét elmondta.
Szóba került többek álltai, hogy tartalmilag foglalkozzon-e 
a testület ezzel a pályázattal. Olyan mértékig kell foglal
kozni vele, hogy ez a pályázat tartalmában és kivitelében 
alkalmas-e arra, hogy ez a testület a nevét adja hozzá, 
mivel a pályázat benyújtására nem az anyagot készítők, ha
nem ez a testület jogosult. Mindazon elemek figyelembevéte
lével, ami elhangzott Patonai képviselőtársam által én úgy 
látom és azt javaslom, mivel ez a pályázat a kívánalmaknak 
megfelel, mindenképpen javaslom benyújtani módosítás nél
kül, mert nem látok benne olyan elemet, amit itt most ne
künk feltétlenül módosítani kellene.
Az anyagot mindenféle szempontból hiánypótlónak tartom, 
nemcsak a Világkiállításra, vagy a millecentenáriumi ese
ménysorozatra való felkészüléssel kapcsolatosan, hanem 
olyan szempontból is, hogy ennek a térségnek az idegenfor
galma, turisztikája, kultúrális élete feltáratlan volt ed
dig és ez az anyag feldolgozza azt, ami ennek a területnek 
az értéke és érdemes közkinccsé tenni.
Anyagi elkötelezettséget annyiban jelent, hogy mennyiben 
vállalja fel a város azokat a programokat, amelyek az anyag 
bán szerepelnek. Most a pályázat benyújtásakor saját pénzt 
nem kell mellékelni, az utánunk következő testületnek pedig 
majd az adott konkrét helyzetben lesz módja arra, hogy 
programokat hagyjon el, vagy felvegyen, de ez az anyag min
denképpen váza és alapja lehet annak, hogy a pályázatra vái 
tozatlan formában benyújtsuk.

Dr. B u z á s i István:

Én úgy érzem, hogyha az indításhoz szükséges kezdő anyagot 
kaptuk volna csak meg, az is egy óriási lépés lett volna, 
hiszen köztudott, hogy csak az első lépéseket nehéz megten
ni akár a gondolatokban, akár a pénzügyi háttér^megterem
tésében, akár pedig a szervezés vonatkozásában. Úgy érzem, 
hogy ez az anyag ennél sokkal több, hiszen a jelenlegi in
formációk alapján tartalmazza azt a kört, ami szóba jöhet 
egy ilyen szervezett rendezvénysorozat megvalósítása érdé-
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kében. Nyilvánvaló, hogy a konkrét megvalósulás ettől majd 
számottevően is eltérhet, hiszen két év hosszú idő, de egy 
biztos, hogy megindul egy gondolkodás és talán - Patonai 
úr szavaival élve - tudunk valami újat és valami jobbat mu
tatni ebből a városból. Nyilvánvaló, hogy majd a két év 
múlva bekövetkező időszak határozza meg döntően azt, hogy 
ebből az anyagból mit tudunk megvalósítani és mit nem. 
Én úgy érzem hogy nekünk ez a pályázat több is mint lehe
tőség, talán kötelességünk is a benyújtása, ezért kérem a 
képviselőtársakat, hogy jogos aggályaikat is esetleg félre
téve adjunk zöld utat a pályázatnak.

V á m o s  i Tibor:

Szeretném elmondani én is a véleményemet, mivel eddig csak 
kérdeztem. Patonai képviselő úr ugyan már célzott rá, hogy 
a kérdéseimmel én már bizonyos véleményt mondtam.
Igényesen végignéztem az anyagot és most is azt tudom csak 
mondani, hogyha gazdasági oldalról nézem, akkor változatla
nul nagyon sokat kellene vitatkoznom.
Hogyha azt nézzük, amit Patonai úr és a többi képviselőtár
saim is mondanak, azzal egyetértek, mint várpalotai lokál- 
patrióta. Én azt mondom, hogy nagyon jó lenne, ha több szá
zan jönnének ide (az anyagban 30-50000 fő szerepel) minden 
héten autóbuszokkal a palotai nevezetességeket megnézni és 
úgy menjenek el, hogy Várpalotán is láttunk valamit, ez na
gyon szép és ezért tényleg dicséret illeti a szerkesztőket. 
De míg egy Várpalotai Napokat 1 millióból ki lehet hozni, 
nem értek egyet azzal, hogy egy négy napos lovastúra 3,7 
millióba kerüljön.
A pályázat benyújtását én is támogatom, de úgy, hogy a konk
rét helyzetben mód legyen a változtatásra, egyes elemek ki
vételére .

D o m o k o s  István:

Összefoglalóan azt hiszem megállapíthatjuk, hogy végsősoron 
ez a pályázat a városnak egy meglévő, konkrét, költségve
tésben biztosított rendezvénykörére alapul, azt egy kissé 
kibővítve, de nyitva hagyva azt a lehetőséget, hogy 1995- 
1996-ban az akkori testület döntsön, hogy az egyes rendez
vényeket meg tudja-e szervezni, van-e rá pénze, vagy sem. 
Ha több hozzászólás nincs, akkor a következő határozati ja
vaslatot tenném fel szavazásra:
A Képviselő-testület a '‘Bakony Virágai" pályázatot benyúj
tásra alkalmasnak tartja.
A pályázat elfogadása esetén a benne foglaltak program sze
rinti megvalósításáról a pénzügyi feltételek meglététől 
függően külön-külön határoz.

T ö r z s ö k  Károly:
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Ez a határozati javaslat - amit Alpolgármester úr előter
jesztett - a vitának a lényegét foglalja össze és bizonyos 
mértékig elkötelezettséget jelent. Nem kellene-e a testü
letnek egy olyan fajta határozatot hoznia, hogy a pályázó 
Várpalota Város Önkormányzata a II. fordulóra a világkiál
lítást szervező irodát megnyitja?

Dr. C z e i d 1 i István:

A következővel javaslom a határozattervezetet kiegészíteni: 
"Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete felkéri 
a Polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról Várpalota 
város Önkormányzata nevében gondoskodjon.

Törzsök úrtól kérdezem, hogy ezzel a kiegészítéssel elfo
gadja-e a határozat-tervezetet?

T ö r z s ö k  Károly:

Igen

D o m o k o s  István:

Aki ezzel a kiegészítéssel a határozati javaslatot elfoga
dásra javasolja, az kérem szavazzon.

A Képviselő-testület 13 igen szavazattal, 1 nem szavazattal 
a következő határozatot hozta:

190/1994. (IX.14.) sz. képviselő-testületi határozat:
Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete a 
"BAKONY VIRÁGAI” világkiállítási pályázatot benyúj
tásra alkalmasnak tartja.
Felkéri a Polgármestert, hogy a pályázat benyújtásá
ról Várpalota város Önkormányzata nevében gondoskod-
j  o n *,A pályázat elfogadása esetén az abban foglalt prog
ramok megvalósításáról a pénzügyi fedezet ismereté
ben fog dönteni a Képviselő-testület.

Határidő: azonnal

Felelős Leszkovszki Tibor polgármester



B E J E L E N T E S E K :

Tájékoztató a Vízmű átalakulásáról 

P a t o n a i József:

A Vízmű átalakulásával kapcsolatban szeretném röviden tájé
koztatásul elmondani, hogy ma de. a vezetőtestületi ülésen 
majdnem egy éves vitát lezárva, sikerült elvi egyezségre 
jutni a társaság átalakításával kapcsolatos szindikátusi 
szerződés, alapító okirat, vagyonmérleg és a vagyonmegosz
tási tervezet tekintetében. Már többször elmondtam, hogy a 
pápai kiválási szándékok, azoknak a garanciális elemei vol
tak azok, amelyek eddig ezt megakadályozták. Nagyon hosszú 
és keserves viták után elviekben megegyeztünk abban, hogy 
milyen módon lehet egy zártkörű társaságot alapítani annak 
érdekében, hogy a törvény előírásainak megfelelően a Vízmű 
részvénytársasággá alakuljon. Ennek végleges változatát el
készítik, melyet aztán kiküldenek az alapító önkormányza
toknak, többek között a várpalotainak is, és ez alapján 
dönthetünk majd arról, hogy részt akarunk-e venni ebben a 
társaságban, vagy nem.

Ehhez kapcsolódik, hogy éppen az átalakulás miatt, a vagyon
megosztás miatt a vezető testület jövő év márciusáig nem 
tervez víz- és csatornadíj áremelést, mert hiszen itt egy 
zártkörű, rövid időre szóló társaságról van szó a tervek 
szerint. Ha januárban sikerül az átalakulást megcsinálni, 
akkor csak március 31-ig élne ez a társaság és az év máso
dik részében már az új szervezet vagy szervezetek lennének 
a vízszolgáltatók.

Intézményi dolgozók jutalmazása

C s ő v á r i  János:

A múltkori képviselő-testületi ülésen a Kultúrális Bizott
ságunk nevében terjesztettem be egy állásfoglalást az in
tézményeknél lévő bérmegtakarítások sorsa ügyében. Szeret
ném megkérdezni, hogy ebben van-e valami fejlemény?

Dr. C z e i d 1 i István:

Képviselő úrnak tájékoztatásul elmondom, hogy holnap az 
igazgatói értekezleten ezzel a kérdéssel foglalkozni fo
gunk. Az iskolák benyújtották a jelenlegi bérhelyzetükről 
szóló tájékoztatót, tehát ismert a bérhelyzet, melyből meg
állapítható, hogy nagyon minimális az az iskola, amelyik az 
ágazaton bérmaradványról tud számot adni. Sőt, ha figyelem
be vesszük az FI kategóriát, akkor azt kell mondani, hogy 
tetemes hiánnyal kell számolni pernyertesség esetén.



9

Az inotai uszoda bezárása

Dr. B u z á s i István:

Szomorúan értesültem arról, hogy hétfőtől a Bakonyi Erőmű 
Rt. bezáratta az inotai uszodát pénzhiány miatt. Úgy tudom 
a következő testületi ülésen napirendi pont lesz, de addig 
is kérek mindenkit, hogy gondolkozzunk rajta, hogy hogyan 
lehetne megelőzni a teljes ellehetetlenülését ennek az 
uszodának.

A péti piac bezárása 

V e i s z h a u p t  Sándor:

Bezárt a péti piac, de az árusítás továbbra is folyik. Ed
dig legalább valami hasznot hajtott a terület, de így már 
semmit. Legalább területhasználati díjat kellene szedni, 
mert ezek a piacon árusító kereskedők amúgy is konkurenciát 
jelentenek a bérleti díjat és adókat fizető kereskedőkkel 
szemben.
Megkérem Alpolgármester urat, hogy ebben az ügyben tájéko
zódjon és a szükséges intézkedéseket tegye meg.

Tájékoztató az olaszországi útról 

Dr. H u s z á r Pál:

Szeretném a Tisztelt Képviselő-testületét tájékoztatni ar
ról, hogy az elmúlt héten szerdától vasárnapig egy gazdasá
gi küldöttséggel az olaszországi Serviglianoban és környé
kén jártunk. Egy olyan könnyűipari vidékkel ismerkedhettünk, 
amely 10 évvel ezelőtt még nem létezett és ahol rendkívül 
büszkék arra, hogy miközben Olaszországban 12-14 %-os a 
munkanélküliség, addig ezen a területen teljes foglalkoz
tatás van. A vállalkozók elsősorban a cipőiparban és a ka
lapgyártásban dolgoznak. Megható volt, hogy ezek az üzlet
emberek nagyon sok időt áldoztak ránk, sorra kísértek ben
nünket valamennyi üzemen. Nagyon határozott együttműködési 
készség van bennük és azt az ajánlatot tették, hogy mind a 
cipőiparban, mind pedig a kalapgyártásban kb. 30 fő fiatalt 
meghívnának 1 évre és kiképeznék őket e két szakmára. Tár
gyalópartnereinknek olyan elképzelésük van, hogy a kiképzés 
után vállalkoznának arra, hogy itt Várpalotán cipő-, illet
ve kalapgyártó üzemet létesítenének, elsősorban azokra a 
fiatalokra alapozva, akiket ők kiképeznének, ők lehetnének 
tulajdonképpen ezen üzemeknek az első munkásai, akik olasz 
tőkével, de nem olasz piacra termelnének, hanem a magyar és 
a környékünkön lévő országok piacaira.
Nagyon hamar kellene az ügyben lépnünk, mert októberben a 
Várpalotai Napokra jönnek, addigra tárgyalópartnereket kell
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állítanunk, ki kell^keresnünk azokat a fiatalokat, akik ké
pesek és hajlandók is ezt felvállalni, és ezeket a fiatalo
kat valamilyen nyelvi szintre is el kell juttatni január 
1-jéig, mivel ez a program ekkor indul.
Én úgy gondolom, hogy ez olyan lehetőség, amit ennek a vá
rosnak nem szabad kihagynia.

V e i s z h a u p t  Sándor:

Én úgy gondolom, hogy itt és most azonnal hozzunk egy dön
tést, vagyis tegyük meg az első lépést, nevezetesen azt, 
hogy az erre illetékes iroda azonnal tegyen közzé egy fel
hívást a fiatalok toborzására, hogy mire az olaszok jönnek, 
addigra meglegyenek a kiválasztott fiatalok, hogy lássák 
rajtunk, mi is mindent elkövetünk a sikeres együttműkö
désért.

V á m o s i  Tibor:

Én is azt mondom, hogy azon nyomban reagálni kell erre az 
ajánlatra, én úgy gondolom a Vállalkozásfejlesztési Alapít
ványt is meg kellene keresnünk, ők lehet, hogy a nyelvi 
képzésben is tudnának segíteni.
Nagyon sürget bennünket az idő, én is azt mondom, hogy rög
tön el kell kezdeni a szervezést, ezért még a mai ülésen 
hozzunk határozatot.

Dr. C z e i d 1 i István:

Én kérem a Tisztelt Képviselő 
fogásával szíveskedjen megbí 
testület alpolgármester úr ko 
lalkozásfejlesztési Alapot, 
Várpalotai Kirendeltségét, me 
sukban kell elindítani ezt az

-testületet, hogy ennek össze
zni Alpolgármester urat és a 
ordinálásában kérje fel a Vál- 
illetve a Munkaügyi Központ 
rt közösen, de az ő felhívá- 
egész eljárást.

P a t o n a i József:

Tényleg nagyon örülni kell ennek a felajánlásnak, ez egy 
nagyon komoly vállalkozás teremtő, munkahelyet megalapozó 
kezdeményezés lehet, de csak akkor lesz sikere, hogyha a 
hivatalban gazdája van. Én a határozatba javaslom még bele
venni, hogy Alpolgármester úr a tárgyalások után készítsen 
erről egy előterjesztést.
A foglalkoztatás jellegét a Munkaügyi Központtal meg kell 
tárgyalni, ebben nagy megfontoltságot ajánlanék.
Ezt a megállapodást egy városi programként az ottani kama
ra és a város megállapodásának a keretében kellene megköt
ni, éppen a résztvevők biztonsága, testi épségük garantálá
sa miatt.


